THIS FILE IS MADE AVAILABLE THROUGH THE DECLASSIFICATION EFFORTS AND RESEARCH OF:

# THE BLACK VAULT

THE BLACK VAULT IS THE LARGEST ONLINE FREEDOM OF INFORMATION ACT / GOVERNMENT RECORD CLEARING HOUSE IN THE WORLD. THE RESEARCH EFFORTS HERE ARE RESPONSIBLE FOR THE DECLASSIFICATION OF THOUSANDS OF DOCUMENTS THROUGHOUT THE U.S. GOVERNMENT, AND ALL CAN BE DOWNLOADED BY VISITING:

HTTP://WWW BLACKVAULT COM

YOU ARE ENCOURAGED TO FORWARD THIS DOCUMENT TO YOUR FRIENDS, BUT PLEASE KEEP THIS IDENTIFYING IMAGE AT THE TOP OF THE .PDF SO OTHERS CAN DOWNLOAD MORE!



## DEFENSE INTELLIGENCE AGENCY Washington, D.C 20340



#### TRANSLATION

REQUESTER	TRANSLATOR'S INIT	TRANSLATION NO.		DATE COMPLETED	ENCL(s) TO IR NO.	
UNK	IAH	AFGT-2002-600175		AUG 11, 2002		
LANGUAGE	GEOGRAPHIC AREA (IF D	IFFERENT FROM PLA	ACE (	OF PUBLICATION)		
ARABIC	UNK					
ENGLISH TITLE	OF TRANSLATION		PAC	GE NOS. TRANSLATED F	ROM ORIG DOC	
AL-QAIDA: CON REGULATIONS	STITUTIONAL CHARTER, F	RULES AND	10			
FOREIGN TITLE	OF TRANSLATION					
AUTHOR(S)		FOREIGN TITLE OF	DF DOCUMENT			
UNK UNK						
PUBLISHER			DAT	ΓΕ AND PLACE OF PUBL	ICATION	
UNK	UNK UNK					
COMMENTS						
This document contains the Al Qaeda Constitutional Charter and Pledge of Allegiance for new members;						
TRANSLATION						
See attached						

DIA FORM 558 (6-72)

#### **Full Translation:**

Page 1

In the name of Allah, the Most Benevolent, ever Merciful

Praise Allah, and prayer and peace upon the Messenger sent by Allah

Al Qaeda

Take refuge in Allah from the accursed Satan

"So, fight them till all opposition ends, and obedience is wholly Allah's". Al Anfal/The Spoils of War [Sura 8], verse 39

"If they break their pledge after giving their word and revile your faith, fight these specimens of faithlessness, for surely their oaths have no sanctity: they may happily desist." Al Taubah/Repentance [Sura 9], verse 12

"Fight them so that Allah may punish them at your hands, and put them to shame, and help you against them, and heal the wounds of the hearts of the believers, And remove the anger from their breasts; for Allah turns to whosoever desires. Allah is all-knowing and all-wise."

Al Taubah/Repentance [Sura 9] verses 14 and 15

"What has happened to you, O believers, that when you are asked to set out in the cause of Allah your feet begin to drag? Do you find the life of the world so pleasing that you forget the life to come? Yet the profit of the life of this world is but meager as compared to the life to

c o m e." Repentance [Sura 9] verse 38. [TR. The Ahmed Ali translation of the Qur'an (1994) was followed for Qur'anic verses.]

Al Qaeda:

An Islamic Group, its only mission is Jihad, because Jihad is one of the basic purposes for which Al Qaeda personnel come together. In addition, they perform other Islamic duties if possible. Jihad will take precedence over other duties in case of interference.

Its belief:

The belief of the Sunnite and the assembled people in general and in detail, and following the traditions of the noble ancestors.

Page 2

Goals of Al Qaeda:

The victory of the mighty religion of Allah, the establishment of an Islamic Regime and the restoration of the Islamic Caliphate, God willing.

Al Qaeda work parameters:

International and in gradual stages, depending on Al Qaeda policies.

Conditions for admission into Al Qaeda:

- 1.) The compliance with Al Qaeda beliefs and goals, as have been explained previously.
- 2.) Subordination and obedience to the higher command without rebellion against God's way.
- 3.) It is forbidden to have membership with another Islamic Group beside Al Qaeda membership.
- 4.) Operation Security.
- 5.) Good physical fitness (except in administration ([sic]
- 6.) The candidate must not be suspected of lacking religion, fairness and morality.
- 7.) Taking the pledge of allegiance.

Articles and Instructions of Al Qaeda

Firstly: Duties

- 1 It is important and religiously rightful to keep Al Qaeda united. That will come by fearing God in private and in public. The mighty Allah said, "Who fears Allah, Allah will remove his bad deeds and

reward him with good deeds." [Sura] Al Tullaq/Divorce [65:5]. And it will come by being friendly with Al Qaeda brothers and all Muslims, by best behavior, avoiding differences, cooperation and working for the good of the group. [Prophet Mohammd] said, peace upon him, "Love and compassion and sympathy between believers is like the human body: if one part of the body is sick, all the other parts of the body will come to its aid." mutafaq aley / agreed upon. [i.e., one of the accepted or canonical sayings of Mohammed]

- 2 Maintaining good Islamic behavior, avoiding all forms of belligerent play, avoiding bad company and confirming any news to the smallest detail. Mighty Allah said, "O believers, if a sinner comes to you with news, verify it first, lest you attack someone ignorantly and later regret it." [Sura] Al Hajrat/Apartments [49:6]. Maintaining good moral characteristics and obedience to the parents even if they are infidels.
- 3 Eating kosher food. Prophet Mohammad said, "Allah is good, and He only accepts the good."
- 4 Maintaining as good physical fitness and military training as possible.
- 5 Do not talk about work which is delegated to you to anybody, even with Al Qaeda members. The only person you are authorized to talk to is your direct superior. If you have been delegated to a mission with other people, talking among the group must be supervised by the command.
- 6 Maintaining strong hold on your Islamic faith in general and the call for Al Jihad ideology in particular, starting with your relatives and friends. Mighty Allah said, "Warn your close relatives." [Sura] Al Shura'/Consultation. Sometimes you will be prevented from spreading these ideologies because your work requires too much secrecy.
- 7 Guard the public money belonging to Al Qaeda. The Messenger of Allah said, peace upon him, "The people who waste Allah's money, their reward will be the fire on Judgment Day." Roah Al Bukhari [a collection of the Prophet's sayings made by Al Bukhari]
- 8 Give good advice to your superiors and Al Oaeda brothers, and don't deceive them.

Secondly: Vacations

Take refuge in Allah from the accursed Satan. "They alone are true believers who believe in Allah and his Messenger, and when they are with him on a matter of common concern, do not depart without obtaining his leave." [Sura] Al Noor/The Light [24:62].

Page 3

- 1 Married member: for each 3 weeks of work, 1 week vacation, Al Qaeda reserves the right to withhold the vacation up to 4 months in special occasions.
- 2 Single member: for each month of work, there will be 5 days vacation. Al Qaeda reserves the right to withhold the vacation for an indeterminate period of time on special occasions.
- 3 Vacation travel application will be submitted 2 ½ months prior to travel. Extra vacation time requests will not be granted except in special circumstances.

Thirdly: Salaries and Travel Tickets

Take refuge in Allah from the accursed Satan. "Eat and drink without waste, Allah does not like wastrels."

- 1 The salary for a married Mujahed brother is 6500 Pakistan rupees (six thousand and five hundred rupees), and 500 rupees for each child additionally.
- 2 The monthly salary for a single Mujahed is 1,000 Pakistan rupees.
- 3 A single Mujahed who has completed one full year in the organization will be issued a round trip ticket to his country with a one-month vacation. The member does not have the right to exchange the ticket for money, if he chooses not to travel. The member has the right to exchange it to make Al Haj to Mecca; Al Haj time will be deducted from his vacation time.
- 4 A married Mujahed and his family will have a one-month vacation and round trip ticket to his country after completion of two years in the organization. The member does not have the right to exchange the ticket for money, if he chooses not to travel.
- 5 The brother who wishes to leave Al Qaeda without legal excuse does not have the right to demand any financial assistance or special favors when he departs.

Forthly: Rewards and Punishments

Take refuge in Allah from the evil Satan. "The answer of believers when they are called to Allah and his Messenger that he may judge between them is, 'We hear and obey.' They are the ones who will prosper." [Sura] Al Noor/The Light [24:52]. And Allah said, "When they are told, 'come to that which Allah has revealed and to the Messenger,' you should see the hypocrites how they hesitate and turn their faces away." [Sura] Al Nisa'/The Women [4:61]. And Allah said, "No believing men and women have any choice in a matter after Allah has decided it. Whoever disobeys Allah and his Messenger has clearly lost the way and gone astray." [Sura] Al Ahzab/The Allied Troops [33:36], and therefore:

- 1 Accomplish all Al Qaeda's different plans and missions according to the Shara'a Judicial System.
- 2 Differences between members regarding Al Qaeda missions will be judged by qualified Al Qaeda members. This will be done through the direct superior up the chain of command to resolve the matter.
- 3 If the differences are not related to Al Qaeda's work, the judgment will be made either by qualified Al Qaeda members or outside judges if the parties wish to do so. This does not include the Tempter's courts. It means any court considered legitimate by Al Qaeda. This includes high-ranking Al Qaeda and subordinates.

Fifthly: Advice

A - Maintain the conditions of religious equilibrium. Equilibrium is the fulfillment of the person's needs for righteousness, which depends on the following: (1) Religious devotion, which is to fulfill religious duties continuously, and to prevent oneself from falling into the ways of sin. (2) Embody the ideal of manhood: this is by doing the right things, which will bring praise, and avoiding the wrong things, which would bring shame. Allah said, "If they did what they had been advised to do, it would be better for them and they would stand fast." [Sura] Al Nisa'/The Women, and Abu Al Drda' said, "O people, good deeds before the fight, you are fighting with your good deeds." Fatah al Bari 24/6.

Page 4

B - Try your best and to the most of your ability to accomplish the rightful Al Qaeda goals. The Mighty Allah said, "Fear Allah as much as you can." [Sura] Al Taghabun/Exposition [64:16], and [Prophet

Mohammed] said, peace upon him, "Whatever I order you, do the best you can," mutafaq aley / agreed

To do your best to the utmost of your ability is shown by the following:

(1) The best of your efforts should be to your religion, and not to worldly concerns or to your family.

"You tell them, 'If your fathers and sons, your brothers and wives and families and wealth, or the business

you fear may fail, and the mansions that you love, are dearer to you than Allah, his Messenger, and

struggling in his cause, then wait until Allah's command arrives, for Allah does not show transgressors the

way." [Sura] Al Tuba/Repentance [9:24] [Prophet Mohammed] said, peace upon him, "You are not a

believer until you love me more than your parents, your children and all the people." Roah al Bekhari.

(2) That your Jihad be in the service of your religion is more excellent than the infidel struggling for their

iniquity; their struggle is void. Allah said, "There are some people who have loves other than Allah: the

believer loves Allah more."

C.) Pursue the curriculum of religious law studies; take advantage of spare time to do so. That will

provide the Muslim brother with Islamic vision with regard to current events. But knowledge without

action is a curse to its owner; there is no value to knowledge without action.

D.) If you have a specialty, which is of value to Al Qaeda's goals, then tell your superior of it.

E.) We advise all brothers to avoid arguments in religion, and it is forbidden to speak on religion without

knowledge. If any differences occur, relay them to the qualified members. Allah said, "And when any

tidings of peace or war come to them they spread the news around. Had they gone to the Prophet or those

in authority among them, then those who check and scrutinize would have known it." [Sura] Al Nisa'

/The Women [4:83].

Sixthly: the Covenant

Its Purpose and Religious Lawfulness:

- 1 Draft Covenant:

Covenants among Moslems regarding obedience are permitted and lawful, in order to build trust among

the parties. The proof is in the saying of Allah to Jacob, peace be upon him, "He said, 'I will never send

him with you until you swear by Allah that you will bring him back to me, unless all of you are overtaken

(by misfortune)." When all of them had given their promise, he said: "Allah is witness to our conversation." [Sura] Yosef/Joseph [12:66]. If a Moslem gives his word he must keep it. As Allah said, "And keep the covenant because you are responsible." [Sura] Al Isra'. And Allah said, "Fulfill your covenant with Allah, having made the covenant, and do not break your oaths once you have sworn them, as you have made Allah a witness over you." [Sura] Al Nahal/The Bees [16:91].

#### - 2 The purpose of the Covenant:

There are two types of covenants: the religious lawful duty, and the permissible. The religious lawful duty, such as al-Jihad and the obedience to higher authorities, is every Muslim's duty by religious law. In such a case, allegiance means enforcing the religious lawful duty. Even without allegiance, it is still a lawful religious duty. While in the case of permissible matters, allegiance makes them religious lawful duties. He founded this case on the saying of the Mighty Allah, "If you promise, you have to fulfill your promise." Therefore Al Qaeda will take allegiance from its followers to include the obedience to its policies and goals.

Page 5

First of all, the Amir swears a Covenant

In the name of Allah the Most Benevolent, ever Merciful,

I swear allegiance to Allah, and with his accord to become a soldier among the Muslim soldiers, to support the religion of Allah in order to make Allah's words supreme.

Covenant sworn by the brother, the Mujahed

In the name of Allah, the Most Benevolent, ever Merciful,

I swear allegiance to Allah, and with his accord to obey and listen to my superiors in good times and bad times, in good situations and bad ones, to support the religion of Allah in order to make Allah's words supreme, and to become a fighter in the name of Allah. To fight in any position through the duration of the struggle, and to keep all the secrets of Al Qaeda's missions.

Allah will be my guarantor of what I am saying.

Fatah Al Bari 418 / 4

Seventhly: Breach of Covenant

Punishment of the one who breaches the Covenant:

And Allah said, "As for those who break Allah's covenant after validating it, and sever relations which Allah ordained cohered, and spread corruption in the land, there is condemnation for them and an evil abode." [Sura] Al Rad/Thunder [13:25] And the Messenger of Allah said, peace be upon him, "Allah said, Three persons I am the opponent of on the Day of Judgment: a man who promised and broke his promise; a man who made a sale and cheated, and a man who hired an employee and did not pay him." Roah Al Bukhari. And Ibn Hajr explained, "He promised by Allah and then broke his promise." [Sura]

At last we pray praise to Allah, the Lord	of all the worlds.		
Name:	Nationality:	Date	
Social Status:	Signature		

بسم الله الرحمن الرحيم

الحمد لله والصلاة والسلام على رسول الله

القاعدة

أعوذ بالله من الشيطان الرجيم

وق ات ل وه م حتى ى لا تك ون فتن ن ة ويكون الدين ك ل ه ل ل ه , ف إن ان ته و افإن الله و بمايع مل ون بصير « الأنفال الآية 39

و إن نك ثوا أي م ان م من بعد عهده موطعن وافي دين كم فق التلوا أي م قالك فور إن م لا أي م ان له م له على هم ين ته ون (. التوبة الآية 12

ق ات ل وه م ي ع ذ ب ه م الل ه ب أ ي د يك م و ي خ ز ه م ر ي ن ص ر ك م ع ل ي ه م و ي ش ف ص د ور ق و م م ؤ م ن ين و ي ذ ه ب ع ي ظ ق ل و ب ه م و ي ت وب الل ه ع ل ى م ن ي ش اء و الل ه ع ل يم ح ك يم « التوبة الأبتان 14و 15

القاعدة

جماعة إسلامية سبيلها الجهاد لأن الجهاد هو الأمر الذي اجتمع أفراد هذه القاعدة للقيام به أساسا مع القيام بواجبات الإسلام المختلفة قدر الإستطاعة مع تقديم واجب الجهاد والإعداد على الواجبات الكفائية عند التعارص.

عقيدتها

عقيدة أهل السنة والجماعة جملة وتفصيلا على نهج السلف الصالح.

,		

أهداف القاعدة

نصرة دين الله تعالى وإقامة حكم إسلامي وإعادة الخلافة الإسلامية بإذن الله

ميدان عمل القاعدة:

عالمية ومرحلية على حسب سياسة القاعدة

## شروط الإلتحاق بالقاعدة:

- ـ 1 الإلتزام بمنهج القاعدة واعتقادها وأهدافها كما سبق أنفا
- ـ 2السمع والطاعة لولاة الأمور قدر الإستطاعة في غير معصية.
- وعدم الجمع بين عضوية القاعدة وعضوية أي جماعة إسلامية أخرى.
  - ـ 4المحافظة على السرية في العمل.
  - bالسلامة البدنية (إلا في الأمور الإدارية. (
  - ـ 6أن لا يكون المرشح متهما في دينه أن عدالته أو خلقه.
    - ـ تلاوة عهد القاعدة

## لوائح وتعليمات القاعدة

## أولا: الواجبات

- ـ المحافظة على وحدة القاعد، مقصد شرعي هام , ويتأتى هذا بنقوى الله في السر والعلن , قال الله تعالى : اومن يتق الله يكفر عنه سياته ويعظم له أجرا « الطلاق . ويتأتى هذا بخفض الجناح ولين الجانب للإخوة ولسائر المسلمين وحسن الأدب ونبذ الخصومات والتكافل وإصلاح ذات البين , قالى صلى الله عليه وسلم : امثل المؤمنين في توادهم وتراحمهم وتعاطفهم كمثل الجسد إذا الشتكى منه عضو تداعى له سائر الجسد بالسهر والحمى « متفق عليه
- ـ 2 المحافظة على آداب الإسلام و اجتناب وسائل اللهو و الفساد , و اجتناب قرناء السوء , و التثبت في الأخبار تحملا و أداء , قال الله تعالى : إيا أيها الذين أمنوا إن جاءكم فاسق بنباء فتبينوا أن تصيبوا قوما بجهالة فتصبحوا على ما فعلتم نادمين « الحجرات . و المحافظة على حسن الخلق وبر الو الدين و لو كانا كافرين.
- ـ والمحافظة على أكل الحلال الطيب, قال صلى الله عليه وسلم: إن الله طيب لا يقبل إلا طيبا.» ـ 4المحافظة على اللياقة البدنية و التدريب العسكري قدر الإستطاعة.
- ـ ولا تتحدث عن عملك المكلف به من قبل القاعدة مع الناس وأو علمت أنهم من أعضاء هذه القاعدة والشخص الوحيد الذي تتحدث معه في ذلك هو أميرك المبشر إلا أن يطلب منك غير ذلك إذا كان عملك يستدعى مشاركة آخرين ويكون ذلك بإرشاد من القيادة.
- ـ 6الدعوة إلى التمسك بالإسلام عموماً وإشاعة الفكر الجهادي خصوصا , وتبدأ في هذا بالأقارب والأصحاب , قال تعالى : وأنذر عشيرتك الأقربين « الشعراء وقد لا تتمكن من القيام بهذه الدعوة إذا كان عملك يستدعى السرية الشديدة كما فعل نعيم بن مسعود رضى الله عنه
- 7المحافظة على الأموال العامة التابعة للقاعدة وعدم التخوض فيها لقول رسول الله صلى الله عليه وسلم : إن رجالا يتخوضون في مال الله بغير حق فلهم النار يوم القيامة «رواه البخاري. - 8إخلاص النصح لولاة الأمور ولإخوانك في القاعدة وعدم إكتامهم غشا.

#### ثانيا: الإجازات

أُعُوذُ بِاللهِ مِن الشيطان الرجيم : اإنما المؤمنون الذين أمنوا بالله ورسوله وإذا كانوا على أمر جامع لم يذهبوا حتى يستأذنوه ... « النور ...

- ـ اللمتزوج إجازة دورية لمدة أسبوع لكل ثلاثة أسابيع وعلى القاعدة منعه من الإجازة لمدة أربعة أشهر في الحالات الخاصة
- طلأعزب إجازة دورية لمدة خمسة أيام لكل شهر وللقاعدة منعه من الأجازة في الحالات الخاصة.
- ويقدم طلب الإجازة للسفر قبل موعد السفر بشهرين ونصف و لا ينظر في الطلب إلا بعد أخذ اعتبارات المدة إلا في الحالات الخاصة.

#### ثالثا: معاشات وتذاكر

أعوذ بالله من الشيطان الرجيم ؛ وكلوا واشربوا و لا تسرفوا . إن الله لا يحب المسرفين »

ـ امعاش الأخ المجاهد المتزوج 6500 روبية باكستانية (سُتة آلاف رخمسمانة روبية) و 500 روبية على كل طفل جديد .

علمجاهد الأعزب معاش شهرى 1000 روبية باكستانية.

- وللمجاهد الأعزب تذكرة سفر ذهاباو إياب إلى بلده بعد مضي سنة من دخوله التنظيم, وله شهر اجازة وليس له الحق في أخذ ثمن التذكرة إذا لم يرغب في السفر, ولكن له حق تحويلها إلى تذكرة الحج لأداء الفريضة, وتحسب المدة من تاريخ التحاقه بالقاعدة.
- ـ الملمجاهد المتزوج تذكرة سفر له ولعائلته ذهابا وإياب إلى بلده بعد مضي : سنتين وله إجازة لمدة شهر وليس له حق المطالبة بثمن التذكرة إذا لم يرغب بالسفر
- ـ 5الأخ الذي يريد الخروج من القاعدة بدون عذر شرعي أيس له الحق بالمطالبة بأي مساعدة مادية أو أية مميزات من الأمور السابقة عند خروجه

#### رابعا: الثواب والعقاب

أعوذ بالله من الشيطان الرجيم ؛ إنما كان قول المؤمنين إذا دعوا إلى الله ورسوله ليحكم بينهم أن يقولوا سمعنا وأطعنا وأولئك هم المفلحون «النور وقال تعالى : وإذا فيل لهم تعالوا إلى ما أنزل الله وإلى الرسول رأيت المنافقين يصدون عنك صدودا «النساء وقال تعالى : وما كان لمؤمن ولا مؤمنة إذا قضى الله ورسوله أمرا أن يكون لهم الخيرة من أمر هم ومن يعص الله ورسوله فقد ضل ضلالا مبينا «الأحزاب وبناء عليه:

- ـ اتسير أعمال القاعدة وخططها المختلفة على مقتضى أحكام الشرع
- ـ والنزاعات بين الإخوة الأعضاء إذا تعلقت بعمل من أعمال القاعدة يتحاكمون فيها إلى المؤهلين للحكم من أعضاء القاعدة و ويتم ذلك من خلال الأمير المباشر للمتنازعين وعليه إطلاع المسؤولين للبت في الأمر
- والنزاعات بين الإخوة الأعضاء إذا تعلقت بأمر خاص بهم لا يتعلق بالقاعدة يتحاكمون فيها إلى المؤهلين من أعضاء القاعدة و من خارجها إذا شاءوا , ولا يتحاكمون إلى محاكم الطاغوت وهذه القواعد تشمل كافة الأعضاء أمراء كانوا أو مأمورين

#### خامسا: النصائح

آ - المحافظة على شرائط العدالة الشرعية والعدالة هي استواء أحوال المرء في دينه ويعتبر لها شيئان هما (1) الصلاح في الدين وهو : أداء الفرائض برواتبها واجتناب المحرم بأن لا يأتي كبيرة ولا يدمن على صغيرة (2) استعمال المروءة : بفعل ما يجمله ويزينه و وترك ما يدنسه ويشينه قال الله تعالى : ولو أنهم فعلوا ما يو عظون به لكان خيرا لهم وأشد تثبيتا « النساء وقال أبو الدرداء رضي الله عنه : أيها الناس عمل صالح قبل اللقاء فإنكم تقاتلون بأعمالكم « فتح الباري 6 / 24.

ب - أن تبذل غاية وسعك وقصارى جهدك من أجل تحقيق الأهداف الشرعية للقاعدة, قال تعالى : الفاتقوا الله ما استطعتم «التغبن, وقال صلى الله عليه وسلم : اوما أمرتكم به فأتوا منه ما استطعتم «متفق عليه وعلامة الصدق في هذا المقام هي:

(1)أن يكون جهدك لخدمة دينك أعظم من جهدك في أمور دنياك وأهلك, قال الله تعالى : بقل إن كان أباؤكم وأبناؤكم وإخوانكم وأزواجكم وعشيرتكم وأموال اقترنتموها وتجارة تخشون كسادها ومساكن ترضونها أحب إليكم من الله ورسوله وجهاد في سبيله فتربصوا حتى يأتي الله بأمره والله لا يهدي القوم الفاسقين «التوبة, وقال صلى الله عليه وسلم : بالا يؤمن أحدكم حتى أكون أحب إليه من والده وولده والناس أجمعين «رواه البخاري (2) أن يكون جهدك لخدمة دينك أعظم من جهد الكفار لنصرة كفرهم وباطلهم, لقوله تعالى : بومن الناس من يتخذ من دون الله أندادا يحبونهم كحب الله, والذين آمنوا أشد حبالله»

ج - الإعتناء بدر اسة المناهج الشرعية واستغلال الأوقات في ذلك وبذلك يتم تزويد الأخ المسلم برؤية إسلامية للأحداث المعاصرة , وعلم بلا عمل وبال على صاحبه فلا خير في علم بلا عمل د - إذا كنت من المتخصصين في أي مجال فعليك بإتقان تخصصك، وإذا كنت تستطيع خدمة أهداف القاعدة بتخصصك فأخبر قيادتك، بذلك.

ه- - ينصبح الإخوة بتجنب الإختلاف والجدال في الدين ويحرم الكلام في الدين بغير علم ومسائل الخلاف ترد إلى أولي العلم وفال تعالى : وإذا جاءهم أمر من الأمن أو الخوف أذاعوا به ولو ردوه إلى الرسول وإلى أولى الأمر منهم لعلمه الذين يستنبطونه منهم «النساء

سادسا: العهد

مشروعيته والغرض منه:

- <sub>ا</sub>مشروعية العهد:

العهود بين المسلمين على الطاعات والمباحات مشروعة وجائزة ليستوثق كل طرف من الآخر, ودليله قوله تعالى عن يعقوب عليه السلام في سورة يوسف : قال لن أرسله معكم حتى تؤتون موثقا من الله لتأتنني به إلا أن حاط بكم, فلما أتوه موثقهم قال الله على ما نقول وكيل «يوسف فإذا عاهد المسلم على أمر وجب عليه الوفاء به, لقوله تعالى : ووفوا بالعهد إن العهد كان مسؤولا «الإسراء, قال تعالى : وأوفوا بعهد الله إذا عاهدتم ولا تنقضرا الأيمان بعد توكيدها وقد جعلتم الله عليكم كفيلا إن الله يعلم ما تفعلون «النحل

## ـ 2الغرض من العهد:

الأمور المتعاهد عليها إما أنها واجبات شرعية أو مباحات فالواجبات الشرعية كالجهاد وطاعة ولاة الأمور هي واجبة على المسلم بالشرع ابتداء والعهد إنما هو لتوكيد ما وجب من الشرع ابتداء فهي واجبة وإن لم يعاهد عليها والمباحات لا تجب شرعا وإنما تجب بالتعاهد عليها ووجوبها بالعهد لقوله تعالى عواوفوا بالعهد وبناء على ما سبق فإن القاعدة تأخذ عهدا على أتباعها يتضمن الإلتزام بسياستها وأهدافها

ويتقدمه عهد من الأمير على ذلك

بسم الله الرحمن الرحيم

علي عهد الله وميثاقه أن أكون جنديا من جند المسلمين على نصرة دين الله ولتكون كلمة الله هي العليا وعلى التمسك بالكتاب والسنة وعلى الإلتزام بالإخوة الملتزمين معنا في هذا العمل والله على ما أقول وكيل...

عهد من الأخ المجاهد

بسم الله الرحمن الرحيم

علي عهد الله وميثاقه على السمع والطاعة للقائمين على هذا العمل في العسر واليسر والمنشط والمكره وعلى أثرة لتكون كلمة الله هي العليا وعلى نصرة دين الله, وأن أكون مجاهدا في هذا العمل أينما كان موضعي ما دام العمل قائما, وأن أحافظ على سرية العمل في القاعدة. والله على ما أقول وكيل...

سابعا: ناكث العهد

إثم ناكث العهد

قال الله تعالى : والذين ينقضون عهد الله من بعد ميثاقه ويقطعون ما أمر الله به أن يوصل ويفسدون في الأرض أولئك لهم اللعنة ولهم سوء الدار « الرعد , وقال صلى الله عليه وسلم : قال الله : ثلاثة أنا خصمهم يوم القيامة , رجل أعطى بي ثم غدر , ورجل باع حرا فأكل ثمنه , ورجل استأجر أجيرا فاستوفى منه ولم يعطه جره « رواه البخاري . وقال ابن حجر ؛ أعطى بي ثم غدر : أي أعطى يمينه بي أي عاهد عهدا وحلف عليه بالله ثم نقضه « فتح الباري 4 / 418

		عالمين	الحمد الهرب ل	ِلْخُرُ دُعُوانًا أَنُ ا	و
التاريخ		الجنسية		كنية ·	11
-	التوقيع :				